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Spiker 1
Agencija  za  strana  ulaganja  i  promociju  izvoza  SIEPA  saopštava  da  je  premijeru  Ivici  Dačiću  i  prvom
potpredsedniku  Vlade  Aleksandru  Vučiću  uputila  dopis  u  kome  ih  obaveštava  da Ministarstvo  privrede
blokira 22 investitora.
Spiker 2
A popodnevna večernja  ideja Ekonomskog  foruma bila  je posvećena analizi novog paketa mera Vlade.
Stalni predstavnik Međunarodnog monetarnog  fonda u Srbiji Daehaeng Kim povoljno  je ocenio Vladine
mere,  ali  i  istakao  kako  je  od  ključnog  značaja  da  one  budu  sprovedene  u  delo,  da  bi  zatim  usledile
široke strukturne reforme. Ekonomisti se u principu slažu sa tom ocenom, ali se ipak javila dilema da li
će planirana štednja ugroziti privredni rast. Detaljnije Milica Rilak.
Reporter: Milica Rilak
Štednja ili privredni rast? Prema oceni dela učesnika Ekonomskog samita Srbija je ponovo pred starom
dilemom. Šef  Kancelarije Međunarodnog monetarnog  fonda  u Beogradu Daehaeng Kim  rekao  je  da  je
našoj zemlji potreban održiv rast ali da je još potrebnija konsolidacija javnih finansija kako bi se obuzdao
rast  deficita  i  javnog  duga.  Kim  zato  pozitivno  ocenjuje  nove  ekonomske  mere  i  poziva  Vladu  da  ih
sprovede bez odlaganja.
Daehaeng Kim, šef Kancelarije MMFa u Beogradu
Ovoj zemlji nikada nije manjkalo dobrih ideja ali je najvažnija njihova primena. To važi  i za novi paket
mera, a ocenjujemo da će uskoro biti potrebno da Vlada osmisli još ambicioznije mere kako bi zaustavila
rast deficita i javnog duga.
Reporter: Milica Rilak
Direktor Ekonomskog instituta Dragan Šagovnović međutim smatra da put do rasta nikako ne vodi kroz
smanjenje javne potrošnje.
Dragan Šagovnović, direktor Ekonomskog instituta
Bruto domaći proizvod u Srbiji po glavni stanovnika je na nivou od nešto manje od 5.000 evra. I znači
manji je nego u Crnoj Gori, Hrvatskoj i nizu drugih zemalja. Smanjenje javne potrošnje ne treba da bude
prioritet već prioritet moraju da budu mere koje će obezbediti povećanje bruto domaćeg proizvoda.
Reporter: Milica Rilak
Da stvar bude gora Fiskalni savet očekuje da u 2014. Srbija neće ni zabeležiti privredni rast ili će on u
najboljem  slučaju  biti  simboličnih  0,5%.  Član  Saveta  Nikola  Altiparmakov  ipak  naglašava  da  bi
odustajanje  od  konsolidacije  javnih  finansija  imalo  još  pogubnije  posledice  po  budžet  koje  ogroman
novac troše na plate i penzije a gotovo ništa ne ulaže u razvoj privrede.
Nikola Altiparmakov, član Fiskalnog saveta
Dakle jasno je da je ta struktura javne potrošnje u Srbiji prvo prevelika a drugo neefikasna jer previše
trošimo na tekuću potrošnju i ništa ne ostaje, nedovoljno ostaje za investicionu potrošnju.
Reporter: Milica Rilak
Svi učesnici Eonomskog samita slažu se da posle primene prvog paketa ekonomskih mera Vlada mora da
postavi  osnove  za  reformu  penzijskog  sistema  i  javnog  sektora.  Samo  tako  moći  će  sebi  da  priušti
investicije  iz  sektora  budućnosti,  energetiku  i  poljoprivredu.  U  suprotnom  kažu  ostaće  zarobljena  u
nikada završenoj tranziciji gde životari već celu deceniju.
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